

АННОТАЦИЯ

Репродуктивная функция семьи в Республике Беларусь: социологический анализ / Виктория Владимировна Крень; Факультет философии и социальных наук, Кафедра социологии; науч. рук. С.Н. Бурова.

Ключевые слова: семья, семейные ценности, репродуктивная функция семьи, репродуктивное поведение, репродуктивные установки, тенденции репродуктивного поведения, родительство.

Цель дипломной работы: провести социологический анализ репродуктивной функции семьи в Республике Беларусь. Объект – репродуктивная функция семьи. Предмет – положение репродуктивной функции семьи в системе функций института брака и семьи.

Результатом работы является определение теоретических основ анализа репродуктивной функции семьи, определение и описание современных тенденций в репродуктивном поведении, изучение на эмпирическом уровне репродуктивных установок студентов и студенток ФФСН БГУ.

Значимость работы заключается в том, что институт семьи претерпевает ряд трансформаций, снижение рождаемости и т.д. Но также преследует традиционную для этого института цель – рождение детей и воспроизводство населения.

ANNOTATION

Reproductive function of the family in the Republic of Belarus: sociological analysis / Victoria Kren; Faculty of Philosophy and Social Sciences, Department of sociology; scientific adviser Burova S. N.

Keywords: family, family values, reproductive function of the family, reproductive behavior, reproductive attitudes, trends in reproductive behavior, parenthood.

The purpose this work is to conduct a sociological analysis of the reproductive function of the family in the Republic of Belarus. The object is a reproductive function of the family. The subject is the position of the reproductive function of the family in the system of functions of the institution of marriage and family.

The result of this work is to determine the theoretical foundations of the analysis of the reproductive function of the family, the definition and description of modern trends in reproductive behavior, the study at the empirical level reproductive attitudes of students FPSS BSU.

The significance of the work lies in the fact that the institution of the family is undergoing a number of transformations, a decrease in the birth rate, etc. But the institution of the family pursues the traditional goal of this institution – the birth of children and reproduction of the population.